
22 de juny de 2022: s’aproven en el ple de l’Ajuntament de Sant Cugat unes obres que renovarien
la  imatge  de  l’Escola  La  Floresta que  començarien  el  dia  23  de  juny  de  2023.  Un any per
confeccionar el projecte d’obra, fer la licitació corresponent i tota la burocràcia necessària per fer
aquesta millora necessària. Que ningú s’ofengui si no utilitzem les paraules correctes per parlar de
burocràcia d’obres, som unes simples mestres que només entenem una mica d’educació.
12 de juliol de 2023, les obres no es duran a terme perquè l’empresa que reuneix els requisits no
es veu capaç de fer-la en els terminis establerts, segons versió de l’Ajuntament. 
Durant el mes de juny de 2023, en ple estrès de final de curs (moment que totes les persones que
ens dediquem a l’educació sabem que és com un part, que oblidem cada vegada que passa perquè
no  repetiríem  una  altra  vegada),  l’equip  docent,  format  per  20  persones,  amb  l’ajuda  de  les
famílies , alumnat i altres agents que formen part de la comunitat educativa ens hem dedicat a fer
una mudança exponencial sense cap ajuda de l’Ajuntament, tot i demanar-la en repetides ocasions.
Hem deixat de fer moltes tasques per tal de tenir tot a punt, des de deixar d’oferir especialitats i
codocències, ja que pensàvem que era una inversió en el futur del benestar de tothom, especialment
de l’alumnat. No oblidem que l’escola és «casa nostra, si és que hi ha casa d’algú» i que, per tant,
hem de sentir-nos acollides, com a la nostra llar. 
Primer de tot cal dir que, tot i no ser part de les nostres funcions, ho fem amb la il·lusió de tenir una
escola més acollidora per als nostres infants, que tant ho mereixen, després de 44 anys sense una
reforma en un edifici que està alicatat amb rajoles que cauen tot sovint, fent perillar la seguretat de
l’alumnat i el professorat, per no parlar d’altres incidències (portes foradades, portes de sanitaris
bufades per aigües fecals que s’afecten cada dia més perquè les avaries triguen mesos a resoldre’s, i
un llarguíssim etcètera) que any rere any es demanen i no es resolen per falta de temps, de personal,
i d’altres excuses que no trobem adients quan parlem d’un centre educatiu.
Casals d’estiu que es fan en un altre edifici municipal, amb la incomoditat que comporta, ja que no
està adequat com el centre educatiu per fer-ho, però que acceptem de grat perquè gaudirem d’un
espai en el futur que compensa. 
La paraula que trobem per definir la situació és  IMPERDONABLE. Mestres, famílies, alumnat,
extraescolars,  cuina,  neteja,  TOTHOM hem fet un esforç majestuós per tenir  l’escola totalment
empaquetada a data 22 de juny. Veient que les obres no començaven, tot i preguntar insistentment
quan començarien, quina era l’empresa, havent escollit colors d’aplacat i pintura, finalment se’ns
comunica allò que ningú no volia escoltar, però així és, i com a escola no tenim marge de tirar-ho
endavant. Perquè no ens enganyem, si dels mestres depengués, ja hauríem tirat les rajoles amb un
martell si hagués calgut. Després del que hem patit els darrers anys, podem amb tot, però no depèn
de nosaltres, malauradament. 
Passat el primer moment de segrest de ràbia i impotència, arribem a un acord amb l’Ajuntament que
és el següent: 
- Es tornarà a fer una licitació al desembre amb un marge de temps significatiu tal que es pugui fer
una petita actuació per Setmana Santa i la resta tot just finalitzar el període lectiu (22 de juny de
2024)
- Compromís de desempaquetar a finals d’agost i principi de setembre i tornar a empaquetar el juny
vinent. Exigim una empresa de mudança amb molt personal.
- Petites actuacions que s’han demanat al llarg dels anys que no s’han fet fins ara (sostre de la sala
d’actes que cau a trossos a causa de goteres d'aigües fecals, portes de WC dels patis que també
pateixen el mateix problema i pintar la biblioteca al setembre per tenir un únic espai fet i  tirar
endavant el nostre projecte de biblioteca amb les famílies)
- Pèrgola exterior i coberta sobre les escales exteriors que s’instal·laran durant la Setmana Santa.

A causa de la incompetència del consistori no podrem iniciar el curs 23-24 amb normalitat i no
garantim espais segurs per dur a terme la nostra tasca. Tindrem tres dies per preparar el curs que es
convertiran en tres dies de desempaquetar una escola sencera, amb l’ajuda de qui?, podem confiar
en el compromís d’alguú que no ha complert la seva paraula anteriorment? 



Ens neguem a tornar a tenir un juny l’any 2024 com el que hem viscut al 2023. NO volem tornar a
empaquetar tota l’escola el curs vinent, no volem tornar a deixar de fer classes, no volem  deixar de
fer la nostra feina durant un mes sencer, no volem fer una feina que no és nostra. No volem fer
hores extres per preparar les classes i continuar empaquetant. NO VOLEM, NI PODEM! 
Considerem que les actuacions polítiques i administratives no s’han fet en el temps corresponent,
deixant el projecte més de sis mesos sobre una taula. Aquest fet ha provocat que els tempos s’hagin
allargat  i,  per  tant,  al  juliol,  amb l’escola  empaquetada,  encara  no s’havia arribat  a  signar  cap
contracte amb l’empresa. Tot això, farà que dur a terme la mateixa actuació surti molt més car a
l’administració, però es comprometen a assumir-ho. Volem dir en veu alta que és imperdonable i
desitgem que no sigui irreversible. 
Algú ha d’entonar el «mea culpa» i aquesta ha de ser l’Ajuntament, però és clar, una entitat és tan
gran, que les disculpes queden molt petites quan no ha estat una administració qui s’ha arremangat a
treballar de valent en fer una mudança amb majúscules. 

Claustre i AFA de l’escola La Floresta
Sant Cugat del Vallès, 13 de juliol de 2023


